
1 

 

PROTOKÓŁ Nr XLIII/2017 

z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 27 października 2017 roku w Sali 

Widowiskowej Ośrodka Kultury w Urzędowie. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 9.
10

, a zakończyła o godz. 13
05

. 

 

Obradom XLIII sesja VII kadencji przewodniczył Pan Marek Przywara – Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Urzędowie.  

Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyli: 

1. Radna Elżbieta Dziurda 

2. Radny Marian Goliński 

3. Radny Kazimierz Jagiełło 

4. Radny Jerzy Kazula 

5. Radny Tomasz Mazik 

6. Radna Zbigniew Markiewicz 

7. Radny Andrzej Milczach 

8. Radny Marek Przywara 

9. Radna Karolina Sic 

10. Radny Dariusz Wołoszyn 

11.  Radny Małgorzata Słowik 

12.  Radny Tomasz Zdybel  

13.  Radny Marcin Gil 

W sesji nie uczestniczyli: 

1. Radna Beata Płecha  

2. Radny Roman Jankowski 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Pan Jan Woźniak   Burmistrz Urzędowa; 

2. Pani Wiesława Ciupak   Sekretarz Gminy; 

5. Pani Irena Kłak    Skarbnik Gminy Urzędów;  

6. Pani Marta Mierzwa   Radca Prawny; 

7. Pan Stanisław Tompolski   Radny Powiatu Kraśnickiego; 

8. Pan Marian Matyjasek   Przewodniczący Rady Wojewódzkiego Związku 

Kółek i Organizacji Rolniczych; 

9. Pan Józef Baran   Koordynator Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii; 

10. Pan Zbigniew Gawdzik  Dyrektor ZSO w Urzędowie, Przewodniczący 

Rady Powiatu Kraśnickiego; 

11. Pani Anna Grzebulska  Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Urzędowie; 

12. Pan Tadeusz Dziurda Radny Powiatu Kraśnickiego; 

13. Pani Justyna Cieślicka   Dziennikarka „Głosu” Gazety Powiatowej; 

14.Sołtysi;                                                                                        

15. Pracownicy Urzędu Miejskiego w Urzędowie.  
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Proponowany porządek obrad  
1.Otwarcie obrad sesji.  

2.Przyjęcie porządku obrad.  

3.Przyjęcie protokołu Nr XLII/2017.  

4.Informacja Burmistrza Urzędowa o realizacji uchwał i sprawach bieżących gminy.  

5.Informacja o pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Urzędowie w okresie 

międzysesyjnym.  

6.Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych.  

7.Informacja z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016 – 2017.  

8.Omówienie spraw bieżących i podjęcie uchwał:  

1) w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność 

 gminy Urzędów oraz wyrażenie zgody na udzielenie bonifikaty;  

2) w sprawie nadania nazwy nowoutworzonej ulicy w mieście Urzędów;  

3) w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

 odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

 tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi;  

4) w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Urzędów;  

5) w sprawie udzielenia w 2017 roku Parafii Rzymskokatolickiej pw. Trójcy 

Przenajświętszej, Popkowice Księże 1, gm. Urzędów dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków;  

6) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Moniakach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Jana Pawła II w Moniakach;  

7)w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Bobach - Kolonii w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Bobach – Kolonii;  

8)w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Skorczycach, w skład którego 

wchodzi jedynie Szkoła Podstawowa im. Leona Hempla w Skorczycach i Gimnazjum w 

Skorczycach w Szkołę Podstawową im. Leona Hempla w Skorczycach;  

9)w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej w Urzędowie wraz z 

Filiami i klasami dotychczasowego Gimnazjum w Urzędów, wchodzącej w skład Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących im. Władysława Jagiełły w Urzędowie w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową w Urzędowie wraz z Filiami;  

10) w sprawie zmian budżetu gminy na rok 2017.  

9. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. Wolne wnioski.  

10. Zamknięcie obrad sesji.  

 
 
PUNKT 1 
 
Otwarcie obrad sesji 

Przewodniczący rady Marek Przywara dokonał otwarcia obrad XLIII sesji VII 

kadencji Rady Miejskiej w Urzędowie. Następnie poprosił wszystkich o powstanie. Odegrany 

został hymn państwowy. Powitał serdecznie zgromadzonych. Stwierdził, że zgodnie z listą 
obecności na stan 15 radnych wybranych do rady miejskiej obecnych jest 13, co stanowi 

niezbędne quorum do podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji.  
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PUNKT 2 
 
Przyjęcie porządku obrad 
 

Przewodniczący obrad poinformował, że wszyscy radni otrzymali zaproszenia na sesję 
z proponowanym porządkiem obrad. Zapytał czy są co do niego jakieś uwagi? W związku z 

ich brakiem przystąpił do głosowania. Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdził, że 

porządek obrad XLIII sesji Rady Miejskiej w Urzędowie został przyjęty jednogłośnie. 

 

 
PUNKT 3 
 
Przyjęcie protokołu Nr XLII/2017  
 

Przewodniczący obrad poinformował, że protokół z poprzedniej sesji był dostępny do 

zapoznania się przez radnych na stronie internetowej oraz w biurze rady. Zapytał, czy ma 

zostać odczytany, czy też radni przyjmują, że jest wiarygodny? W związku z brakiem uwag 

przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 

„za” - 13 radnych, 

 „przeciw” - 0, 

 „wstrzymało się” – 0 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Rada Miejska w Urzędowie jednogłośnie przyjęła 

bez odczytywania protokół Nr XLII/2017 z sesji Rady Miejskiej w Urzędowie odbytej w dniu 

29 września 2017 roku.   

 

 

PUNKT 4 
 
Informacja Burmistrza Urzędowa o realizacji uchwał i sprawach bieżących gminy. 

Przewodniczący obrad poinformował, że dalszym punktem porządku obrad jest informacja 

Burmistrza Urzędowa na temat realizacji uchwał i sprawach bieżących gminy. Poprosił 

Burmistrza Urzędowa Jana Woźniaka o zabranie głosu. 

Burmistrz Urzędowa przedstawił stosowną informację (informacja w załączeniu). Następnie 

Pan Burmistrz powiedział, że Starosta Andrzej Maj zorganizował spotkanie odnośnie 

współpracy gdy chodzi o drogi powiatowe w roku 2018. Gmina Urzędów wstępnie 

zadeklarowała dofinansowanie do nowego projektu jaki będzie realizowany w 2018 – drogi 

powiatowe Urzędów – Dąbrowa Bór – zadanie do Popkowic Księżych włącznie. Na zadanie 

wspólne zgłoszono kwotę 600 tys. złotych na rok 2018, przy czym Starostwo oczekuje aby 

podać konkretne odcinki dróg lub jedno zadanie. Organizowane były spotkania dotyczące 

budowy nowego pomnika w roku 2018 z okazji 100-lecia odzyskania niepodległości. Jedną z 

propozycji lokalizacji pomnika jest kwatera w Rynku w Urzędowie. Przedstawiciele 

samorządu brali udział w uroczystościach nawiązujących do II-ego obchodu 

Kościuszkowskiego w Urzędowie, ponadto w Forum Samorządowo-Gospodarczym oraz w 

obchodach Dnia Edukacji Narodowej. Statuetką „Dobre bo Kraśnickie” wyróżnione zostało 

stowarzyszenie „Podkowa” z naszej gminy. W dniu 18 października 2017 r. miała miejsce „ 

Debata Społecznościowa” organizowana przez Komendę Powiatową Policji w Kraśniku. W 

debacie udział wzięli: Komendant Powiatowy Policji podinsp. Marek Tchórz, funkcjonariusze 

z Komendy + mediator z Sądu z Kraśnika. Następnie Pan Burmistrz poinformował, iż 
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zakupiony został samochód strażacki dla OSP Boby Kolonia i podpisany aneks do umowy w 

sprawie dofinansowania zakupu samochodu. Aktualnie ZW ZOSP RP jako beneficjent złożył 

dokumentację do Instytucji Zarządzającej odnośnie sprawdzenia dokumentów. Urzędów jest  

w grupie gmin które otrzymają dofinansowanie w listopadzie i jest to zasada zaliczkowania a 

6 gmin uzyska środki unijne na zasadzie refundacji w okresie do końca roku 2017. W 

przededniu sesji Rady Miejskiej (wczoraj) dokonano uroczystego przekazania stypendiów za 

wysokie wyniki w nauce, stypendia sportowe, artystyczne oraz za zajęcie znaczących miejsc 

w konkursach. Nadal prowadzone są negocjacje z PGE Dystrybucja w sprawie współpracy i 

płatności ze strony gminy za konserwację i utrzymanie oświetlenia ulicznego.  

Ponadto przygotowywane są dokumenty do rozliczenia i złożenia wniosków o przekazanie 

unijnego dofinansowania dla dwóch zadań drogowych: ul. Podwalna, droga dojazdowa do 

grupy gospodarstw i historycznego Grodziska w Leszczynie oraz rozliczenie odcinka drogi 

gminnej w miejscowości Natalin na której mamy przyznane dofinansowanie w wysokości 40 

tys. złotych z WFOŚ GR Urzędu Marszałkowskiego w Lublinie. Przeanalizowana została 

realizacja funduszy sołeckich za 2017 rok. Praktycznie jesteśmy na etapie finansowania zadań 

a te które pozostały są również efektem zmian jakich dokonano w niektórych sołectwach. 

Poziom zrealizowanych funduszy sołeckich wynosi 95%. Dokonano również analizy 

wniosków po zebraniach sołeckich w sprawie uchwalenia funduszy sołeckich na rok 2018. W 

trakcie zebrań zgłoszono 89 wniosków + 38 to zadania finansowane z Funduszu Sołeckiego. 

Razem jest to 127 wniosków co z założenia przesądza o ograniczonej możliwości ich 

zrealizowania chociażby z uwagi na brak funduszy. W opracowaniu jest budżet gminy na 

2018 rok. Zadania inwestycyjne na które przyznano gminie dofinansowanie to: fotovoltaika - 

teren gminy, 131 prywatne, 3 publiczne - możliwe dofinansowanie w kwocie 1 mln 892 tys. 

złotych, kolektory słoneczne – 380 + 29 piece na biomasę - teren gminy, możliwe 

dofinansowanie w kwocie 2 mln 767 tys. złotych, kanalizacja – Zakościelne – 480 tys. zł 

dofinansowania oraz dwa przyszkolne boiska sportowe w Mikuszewskim (ZS Urzędów) i 

Moniakach (SP) kwota dofinansowania 470 tys. zł. 

Pani Wiesława Ciupak – Sekretarz Gminy Urzędów przedstawiła informację Burmistrza 

Urzędowa na temat oświadczeń majątkowych sekretarza gminy, skarbnika gminy, 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy i osób wydających decyzje administracyjne w 

imieniu burmistrza (informacja w załączeniu).  

Przewodniczący obrad przedstawił informację na temat analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych przez radnych Rady Miejskiej w Urzędowie (informacja w załączeniu). 

 
 

PUNKT 5 
 
Informacja o pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Urzędowie w okresie 
międzysesyjnym  

Przewodniczący rady poprosił przewodniczących Komisji Stałych Rady Miejskiej o 

przedstawienie sprawozdań ze swej pracy w okresie międzysesyjnym. 

Radny Marian Goliński odczytał informację z posiedzenia Komisji Budżetowej, Polityki 

Gospodarczej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska (informacja w załączeniu).  

Radny Jerzy Kazula przedstawił informację o pracy Komisji Rewizyjnej w okresie 

międzysesyjnym (informacja w załączeniu).  
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Radny Tomasz Zdybel przedstawił informację z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Spraw 

Społecznych (informacja w załączeniu).  

 

 

PUNKT 6 
 
Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych 

Przewodniczący obrad poprosił Pana Józefa Barana - Koordynatora Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Urzędowie o zabranie głosu w 

temacie informacji z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych.  

Pan Józef Baran przypomniał, iż Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii został przyjęty na sesji Rady 

Miejskiej i przyznano na jego realizację środki finansowe w wysokości 90.000,00 zł, w tym 

87.000,00zł z przeznaczeniem na działalność profilaktyki alkoholowej i 3.000,00zł na 

profilaktykę przeciw narkotykową. Budżet GPPiRPA oraz PN stanowią środki finansowe 

pochodzące z wpłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż alkoholu w obrocie detalicznym, 

gastronomii oraz zezwolenia jednorazowe. Ustawa o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawa o przeciwdziałaniu narkomanii, nakłada na 

gminę obowiązek podejmowania działań zmierzających do ograniczenia spożycia napojów 

alkoholowych, inicjowania i wspierania przedsięwzięć mających na celu zmianę obyczajów w 

zakresie sposobu spożycia tych napojów, przeciwdziałania powstawaniu i usuwaniu 

następstw nadużywania alkoholu i narkotyków, oddziaływania na osoby nadużywające 

alkoholu i narkotyków oraz udzielania pomocy ich rodzinom. Realizacja tych zadań 

prowadzona jest w postaci Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii uchwalanego corocznie przez Radę 
Miejską w Urzędowie, uwzględniającego cele operacyjne dotyczące profilaktyki i 

rozwiązywania problemów uzależnień, określone w Narodowym Programie Zdrowia. Zadania 

przewidziane do realizacji zapisane do realizacji są kontynuacją działalności prowadzonej w 

latach ubiegłych. Doświadczenia zdobyte podczas dotychczasowej realizacji pozwalają na 

dokładniejsze poznanie środowiska lokalnego i jego potrzeb. Zgodnie z zapisami art.41 ust.1 i 

2 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi prowadzenie działań 
związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji 

społecznej osób uzależnionych od alkoholu należy do zadań własnych gminy. W 

szczególności zadania te obejmują :  
1. Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych od alkoholu. 

2. Udzielenie rodzinom, których występują problemy alkoholowe, pomocy 

psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie.  

 3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym 

prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na rzecz dożywiania dzieci 

uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych i 

socjoterapeutycznych. 

4. Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń, osób fizycznych służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych.  

5. Podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w 

art.13 i 15 ustawy.  



6 

 

Zgodnie z art.10 ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii, przeciwdziałanie narkomanii 

należy do zadań własnych gminy. W zakresie narkomanii zadania te są następujące: 

1. Zwiększenie dostępności terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych i 

osób zagrożonych uzależnieniem.  

2. Udzielenie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy 

psychospołecznej i prawnej.  

3. Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz 

szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w szczególności dla dzieci i 

młodzieży, w tym prowadzenie zajęć sportowo – rekreacyjnych dla uczniów, a także działań 
na rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach wychowawczych                

i socjoterapeutycznych. 

4. Wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i osób fizycznych, 

służących rozwiązywaniu problemów narkomanii.  

5. Pomoc społeczną osobom uzależnionym i rodzinom osób uzależnionych 

dotkniętych ubóstwem i wykluczeniem społecznym i integrowanie ze środowiskiem lokalnym 

tych osób z wykorzystaniem pracy socjalnej i kontraktu socjalnego.  

Pan Józef Baran zaznaczył, że organizację działań związanych z realizacją zadań własnych 

gminy w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów nadużywania alkoholu oraz 

narkotyków, zawartych w niniejszym programie prowadzi Koordynator ds. Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, powołany 

przez Burmistrza Urzędowa. Program podlega zatwierdzeniu przez Radę Miejską w 

Urzędowie, a realizują go następujące podmioty: Gminna Komisja Rozwiązywania 

Problemów alkoholowych, Ośrodek Pomocy Społecznej, Świetlice środowiskowe działające 

na terenie gminy Urzędów  - Józefin, Boby, Moniaki, OK Urzędów, Świetlica Środowiskowa 

– Klub Abstynenta „Płomyk”, Stowarzyszenie Trzeźwościowe „PŁOMYK" w Urzędowie, 

Grupa samopomocowa AA „MAT”, Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w 

Urzędowie (pielęgniarki szkolne środowiskowe, lekarze), Parafie Rzymsko – katolickie, 

Szkoły z terenu Gminy Urzędów, Ośrodki Terapii Uzależnień w Kraśniku. W ramach 

realizacji GPPiRPA oraz PN, Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

realizowała lub współrealizowała imprezy o charakterze trzeźwościowym. Do imprez 

adresowanych głównie do dzieci i młodzieży, jako alternatywnych form spędzania czasu 

wolnego należały:  

- Udział dzieci i młodzieży ze świetlicy środowiskowej w imprezach trzeźwościowych, 

- Ferie w świetlicy środowiskowej „Płomyk”, 

- V Międzyszkolny Turniej Tenisa Stołowego, 

- Gminny Turniej w Warcabach Stupolowych o Memoriał Bogdana Gondera,  

- Dzień samorządności,  

- Impreza o charakterze profilaktyczno – wychowawczym po hasłem: „Szkoła łączy ludzi” 

zorganizowanej przez Zespół Szkół Ogólnokształcących im Wł. Jagiełły w Urzędowie. 

- Dzień Dziecka organizowany w szkołach na terenie gminy, 

- XXI Ogólnopolski Zlot Miłośników Astronomii, 

-Dożynki Gminne - konkurs na „Mały Wieniec Dożynkowy” 

- Udział w akcjach o charakterze antynarkotykowym, 

- Współorganizacja Dni Urzędowa.  

Pan Józef Baran poinformował, że ze środków GPPiRPA oraz PN dofinansowany został 

zakup dla Komendy Powiatowej w Kraśniku pluszaka – maskotki „Inspektor Kraśniczak” jak 

również koncert artystyczno - charytatywny Fundacji „Ruchu Solidarności Rodzin” oraz 

przeprowadzono szkolenie z zakresu ochrony środowiska z cyklu „Zielona Polska”. Do końca 

br. zaplanowane są imprezy o charakterze trzeźwościowym: - współ organizacja Dni Kultury 

Zdrowotnej, - „Mikołajki” - trzeźwościowa impreza integracyjna dla dzieci ze środowisk z 
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problemem alkoholowym oraz rodzin mniej zamożnych. Z GPPiRPA oraz PN wspierana jest 

również działalność świetlicy środowiskowej i obserwatorium astronomicznego w Ośrodku 

Kultury w Urzędowie, polegająca na współfinansowaniu zakupu potrzebnych pomocy 

plastycznych, komputerowych oraz przeglądu stacji bolidowej obserwatorium 

astronomicznego. Do końca września br. Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych odbyła 9 posiedzeń roboczych. Podczas posiedzeń obok spraw bieżących, 

rozpatrywano wnioski związane z nadużywaniem alkoholu. Do końca września rozpatrzono 

18 wniosków o nadużywanie alkoholu, wobec 10 osób. Wnioski o leczenie są głównie 

kierowane przez rodziny osób uzależnionych, gdzie występuje również przemoc oraz Policję 
za prowadzenie pojazdu w stanie nietrzeźwym, interwencji domowych - „Niebieska Karta” 

oraz Zespołu Interdyscyplinarnego. Jedna sprawa o nadużywanie alkoholu została skierowana 

do Sądu Rejonowego w Kraśniku w celu wydania postanowienia o objęcie leczeniem 

odwykowym przymusowym i wskazania odpowiedniego zakładu leczniczego. Zespół 

kontrolujący, do końca września przeprowadził kontrole wyjazdowe, placówek handlowych 

prowadzących sprzedaż napojów alkoholowych, gdzie zwracał szczególną uwagę na zakaz 

sprzedaży napojów alkoholowych dzieciom i młodzieży oraz przestrzeganie Ustawy o 

Wychowaniu w Trzeźwości. Do zadań GKRPA należy również wydawanie opinii w zakresie 

zgodności usytuowania punktu sprzedaży alkoholu z obowiązującymi w tym zakresie 

przepisami. Nadmienił, że w ramach realizacji programu przeznaczono środki finansowe na 

obsługę wynagrodzenie dla koordynatora gminnego programu, gospodarza pomieszczeń w 

którym ma siedzibę Stowarzyszenie Trzeźwościowe „Płomyk”, bieżących wydatków 

związanych z utrzymaniem tych pomieszczeń oraz obsługę kancelaryjną Gminnej Komisji. W 

klubie organizowane są zajęcia pozalekcyjne dla dzieci i młodzieży, działa Klub Rękodzieła 

Artystycznego „Szydełko”. Zaznaczył, że jednym z zadań koordynatora i Komisji jest ścisła 

współpraca ze Stowarzyszeniem Trzeźwościowym „Płomyk” w Urzędowie. Stowarzyszenie 

spełnia ważną rolę w propagowaniu trzeźwości na terenie gminy. Jest inicjatorem wielu akcji 

trzeźwościowych, niesie bezpośrednią pomoc osobom uzależnionym oraz ich rodzinom. 

Społeczność klubowa uczestniczy co roku w ogólnopolskich trzeźwościowych spotkaniach 

integracyjnych – mn w Kalwarii Pacławskiej, Kałkowie. W bieżącym roku społeczność klubu 

uczestniczyła w wyjeździe terapeutyczno-integracyjnym w Muszynie. Dodał, że w ramach 

akcji informacyjnej dotyczącej działalności GKRPA oraz organizacji zajmujących się 
propagowaniem postaw trzeźwościowych zamieszczane są artykuły i informacje w „Gazecie 

Urzędowskiej” oraz ulotki informacyjne. Gmina Urzędów zgodnie z umową – zleceniem ma 

świadczone usługi psychoterapeutyczne dla mieszkańców Gminy, ze środków GPPiRPA oraz 

PN. W pomieszczeniach OPS i Klubu Abstynenta w ilości 108 godzin rocznie. W ramach 

GPPiRPA oraz PN współpracujemy z OLAZA Lublin oraz z oddziałem odwykowym w 

Radecznicy. Kończąc sprawozdanie dodał, że w realizacji programu czynny udział biorą 
placówki oświatowe, placówki służby zdrowia, Urząd Miejski, Klub Abstynenta, Ośrodek 

Pomocy Społecznej, Ośrodek Kultury, Policja. Następnie Pan Józef Baran przedstawił 

program i zaprosił na XXXI Dni Kultury Zdrowotnej, organizowane w Ośrodku Kultury w 

Urzędowie, które rozpoczną się 8 a zakończą 12 listopada. Dodał, że w ramach Dni Kultury 

Zdrowotnej odbędzie się w szkołach cykl programów profilaktycznych poświęcony 

uzależnieniom.      

W związku z brakiem uwag przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie 

informacji przedstawionej przez Pana Józefa Barana.  

„za” głosowało – 13,  

„przeciw” – 0 , 

„wstrzymało się” – 0.  
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W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Rada Miejska w Urzędowie jednogłośnie 

przyjęła informację z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych.  

 

 

PUNKT 7  

Informacja z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016 – 2017 

Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Urzędowie Pan Zbigniew Gawdzik przedstawił 

informację z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016 – 2017. Powiedział, iż Gmina 

Urzędów jest organem prowadzącym dla następujących szkół i placówek oświatowych: 

Przedszkole w Urzędowie; Szkoły Podstawowe w Bobach, Moniakach, Skorczycach i 

Urzędowie; Gimnazja w: Skorczycach i w Urzędowie; Liceum Ogólnokształcące w 

Urzędowie. Realizacja zadań oświatowych przez Gminę Urzędów za rok szkolny 2016/2017 

obejmowała:  

1) Powierzanie stanowiska dyrektora szkoły lub placówki. W minionym roku szkolnym nie 

kończyła się żadna kadencja dyrektorska w placówkach oświatowych. 

2) Regulamin wynagradzania nauczycieli. Zgodnie z obecnie obowiązującymi przepisami 

regulamin uzgodniony ze związkami zawodowymi, przyjęty na 2009r obowiązuje w dalszym 

ciągu, tym bardziej, że od roku 2011 do chwili obecnej nie nastąpiły żadne regulacje 

wynagrodzeń nauczycieli.  

3) Awans zawodowy nauczycieli. Zasady i tryb przyznawania stopni awansu zawodowego 

reguluje stosowne rozporządzenie MEN. Gmina rozpatruje wnioski na stopień nauczyciela 

mianowanego. W minionym roku szkolnym nie kończył się staż żadnego z nauczycieli. 

4) Doskonalenie zawodowe nauczycieli. Środki na ten cel są zaplanowane w budżecie 

oświaty na dany rok budżetowy w wysokości 1% planowanych rocznych środków na 

wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Proporcjonalnie do liczby zatrudnionych dzielone są na 

poszczególne placówki i przeznaczane na dofinansowanie różnorodnych form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli. W omawianym roku środki te zostały wykorzystane w ok. 50%. 

5) Odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla nauczycieli będących emerytami i 

rencistami. Corocznie MEN określa średnią kwotę stanowiącą 5% pobieranych przez byłych 

nauczycieli emerytur i rent oraz kwotę 197,61 x liczba emerytów i rencistów pracowników 

obsługi. Te środki dzieli się proporcjonalnie na poszczególne placówki oświatowe 

prowadzone przez Gminę Urzędów. Jest to grupa 58 nauczycieli emerytów i 30 emerytów i 

rencistów administracji i obsługi, a środki to ok. 77 549,00 zł. 

6) System Informacji Oświatowej. Dane w SIO gromadzone są przez dyrektorów szkół i 

placówek z terenu Gminy Urzędów w następujących turach:  

- I spis – wg stanu na 10 września 

- II spis – wg stanu na 30 września 

- III spis – wg stanu na 31 marca 

Dane SIO stanowią podstawę do naliczania subwencji oświatowej dla gminy. 30 IV 2012r. 

weszła w życie ustawa z 15 IV 2011r o systemie informacji oświatowej zakładająca bardzo 

dużą modernizację SIO polegającą na bardzo dużym uszczegółowieniu danych i 

bezpośrednim kontakcie placówki z centralną bazą danych. Z tego powodu prowadzone są 
równolegle dwie bazy danych i termin rezygnacji ze starego systemu jest ciągle przesuwany i 

na podstawie aktualnych informacji subwencja na 2018 r. będzie naliczona w oparciu o 

,,stare” SIO, a prawdopodobnie w roku 2018 będzie stworzony zupełnie nowy mechanizm 

zbierania danych.  

7) Stypendia:                                            
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 a) Burmistrza za wyniki w nauce i osiągnięcia artystyczne i sportowe. Zasady przyznawania 

powyższych stypendiów uległy bardzo istotnym zmianom. Reguluje je uchwała Rady 

Miejskiej w Urzędowie z 30 marca 2017r. Zmiany dotyczyły m.in. rozszerzenia listy 

uprawnionych o uczniów mieszkających w naszej gminie bez względu na miejsce nauki; 

zwiększenia liczby kryteriów; wprowadzenia stypendium za osiągnięcia artystyczne; sposobu 

przyjmowania wniosków i wręczania stypendiów; znaczącego wzrostu kwoty stypendium. 

Zgodnie z tymi zasadami przyznano: 

- stypendia za wyniki w nauce po 500 zł: szkoły podstawowe – 18 uczniów; gimnazja – 22 

uczniów; licea ogólnokształcące – 13 uczniów. 

- stypendia za osiągnięcia sportowe i konkurs pożarniczy po 250 zł – 3 uczniów. 

- stypendia za osiągnięcia artystyczne po 250 zł – 15 uczniów. 

Łącznie daje to koszt 31 tys. zł. 

b) socjalne: wypłacane dla uczniów z terenu Gminy Urzędów, w których rodzinach 

dochodowość jest poniżej 514 zł. Stypendia te są rozliczane w układzie roku budżetowego. 

Dla potrzeb do dyspozycji są dane za okres: IX- XII 2016r łącznie 204 stypendiów i 1 zasiłek 

szkolny na łączną kwotę 86.104 zł; I – VI 2017r 205 stypendiów i 10 zasiłków. Środki na ten 

cel w 80% pochodzą z budżetu państwa, 20% obowiązkowy wkład własny. Za ten drugi okres 

(I-VI) rozdzielono 87.318 zł. 

8)Dotacja podmiotowo-celowa dla niepublicznej i publicznej placówki oświatowej. Dotacja 

dla placówki niepublicznej była wypłacana dla Niepublicznego Przedszkola Gwiazdeczka II 

w Wierzbicy. Jest naliczana jako 75% wydatków bieżących w Przedszkolu Publicznym w 

Urzędowie, w przeliczeniu na 1 dziecko. Za rok szkolny 2016/17 przekazano łącznie 

211.966,26 zł.  

Nowym zadaniem w minionym roku szkolnym była dotacja dla Publicznej Szkoły 

Podstawowej i oddziałów przedszkolnych przy tej szkole w Leszczynie. Nalicza się ją jako 

100% wydatków bieżących na 1 ucznia w szkołach podstawowych naszej gminy i 100% 

wydatków bieżących na 1 dziecko w oddziałach przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych. W roku szkolnym 2016/2017 dla Stowarzyszenia ,,Aktywni dla rozwoju 

edukacji, kultury i przedsiębiorczości” w Leszczynie prowadzącego te placówki 

przekazaliśmy: 452.818,82 zł dla szkoły podstawowej i 198.115,71 dla oddziałów 

przedszkolnych.  

9) Zwrot kosztów opieki przedszkolnej i żłobkowej dla innych jednostek samorządu 

terytorialnego: Jest przekazywana dla innych samorządów za dzieci z naszej gminy 

uczęszczające do przedszkoli lub żłobków na ich terenie. Wyliczamy jako koszt dziecka w ich 

przedszkolu pomniejszony o kwotę dotacji rządowej 111,50 zł miesięcznie (w 2017r). W 

minionym roku szkolnym przekazaliśmy 87.442,09 zł za opiekę przedszkolną i 22.800 za 

żłobkową.  
10) Dowożenie uczniów. Realizacja tego zadania odbywała się poprzez: 

- dowożenie busem należącym do Zespołu Szkół Specjalnych w Kraśniku 2 uczniów do tej 

szkoły, za co opłacano bilety miesięczne po 180zł.  

- zwrot rodzicom kosztów dowożenia dzieci do ośrodków specjalnych 2 dzieci. 

- dowożenie uczniów do SP Boby i Moniaki oraz do Gimnazjum w Urzędowie przez 

wyłonione w przetargu firmy: Transmark i Via. Dowożenie do ZS w Skorczycach realizowała 

firma Transmark.  

- zwrot kosztów dowozu uczniom, których odległość do szkoły przekracza ustawową 
odległość ( 3 km w klasach 0-IV SP, 4 km w klasach V-VI SP i Gimnazjum ). Łączne 

wydatki na dowożenie i zwrot kosztów dojazdu do szkół wyniosły w omawianym okresie   

100.226,90 zł. 

11) Zwrot kosztów kształcenia młodocianych pracowników. Zadanie to polega na zwrocie 

pracodawcom kosztów nauki zawodu dla młodocianych pochodzących z terenu naszej gminy. 
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Wysokość dofinansowania zależy od liczby miesięcy praktycznej nauki. Środki na 

dofinansowanie otrzymujemy na podstawie umowy pomiędzy Wojewodą Lubelskim, a 

Burmistrzem. W minionym roku szkolnym pozytywnie rozpatrzono wnioski trzech 

pracodawców za wykształcenie 2 pracowników na łączną kwotę 16.162 zł.  

12) Informacja o wynikach egzaminów. Ze względu na reformę systemu oświaty (wydłużenie 

szkoły podstawowej do 8 klas) zrezygnowano ze sprawdzianu po szkole podstawowej (po 6 

klasie). Na egzamin gimnazjalny z języka obcego uczniowie mogą wybierać język angielski 

lub niemiecki, którego uczyli się tylko przez gimnazjum. Wybierając angielski muszą zdawać 
poziom podstawowy i rozszerzony, a z niemieckiego tylko podstawowy. 

Uwagi dotyczące egzaminu gimnazjalnego z języka obcego: 

- Gim. Skorczyce zdawało 23 uczniów: j. angielski - 12; j. niemiecki – 11. 

- Gim. Urzędów  zdawało 61 uczniów: j. angielski – 42; j. niemiecki – 19. 

Ponadto dołączamy informację o wynikach egzaminu maturalnego w liceum 

ogólnokształcącym w Urzędowie:  

- egzamin maturalny zdawało 21 absolwentów. 

- zdało ok. 60%. 

Należy podkreślić, że do egzaminu maturalnego przystąpili wszyscy ubiegłoroczni 

absolwenci. Wynik ten daje trzecie miejsce wśród szkół ponad gimnazjalnych powiatu 

kraśnickiego.  

 W związku z brakiem uwag i pytań przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad 

przyjęciem informacji z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016-2017.  

„za” głosowało – 13 radnych,  

„przeciw” – 0, 

„wstrzymało się” – 0.  

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Rada Miejska w Urzędowie jednogłośnie przyjęła 

informację z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2016-2017.  

Następnie przewodniczący obrad ogłosił 10 – cio minutową przerwę. 
 

 

 

 

PUNKT 8  

Omówienie spraw bieżących i podjęcie uchwał. 

Przewodniczący rady Marek Przywara poinformował, że kolejnym punktem porządku obrad 

jest omówienie spraw bieżących i podjęcie uchwał.  

1) Uchwała w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących 

własność gminy Urzędów oraz wyrażenie zgody na udzielenie bonifikaty.  

Przewodniczący obrad poinformował, że przed sesją radni otrzymali nowy projekt uchwały, 

do którego wprowadzone zostały drobne poprawki. Następnie wyjaśnił, iż na wszystkich 

komisjach radni głosowali za sprzedażą mieszkania wynajmowanego przez pana Andrzeja 

Rollę. Pojawiły się różnice zdań jeśli chodzi o wysokość udzielonej bonifikaty. Komisja 

Rewizyjna zaproponowała 20%, komisja oświatowa 30%, komisja budżetowa 25 %. Poprosił 

radcę prawnego o wyjaśnienie zmian dokonanych w projekcie uchwały.   
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Pani Marta Mierzwa – radca prawny poinformowała, że różnice w uchwale pojawiły się w 

wyniku przeredagowania tak aby była ona bardziej czytelna. Sens uchwały nie został 

zmieniony. Zmiany nastąpiły w podstawie prawnej. Dopisano punkt dotyczący warunków 

unormowania części nieruchomości wspólnych w sprzedawanych lokalach.   

Radny Marian Goliński zapytał czy bonifikata odnosi się tylko do jednego mieszkania czy też 
do wszystkich, które są w zasobie mieszkaniowym gminy?    

Pani Marta Mierzwa odpowiedziała, że uchwała ma charakter ogólnie obowiązujący, gdyż 
jest to prawo miejscowe i będzie obejmować wszystkie lokale gminne przeznaczone do 

sprzedaży. Dodała, iż rada nie ma obowiązku udzielania bonifikaty i uchwała może być 
podjęta bez tego zapisu.     

Przewodniczący obrad dodał, że przy sprzedaży kolejnego mieszkania rada może uchwałę 
zmienić lub nie wyrazić woli sprzedaży. Następnie zarządził głosowanie nad wysokością 
bonifikaty.    

 za bonifikatą w wysokości 30% - 8 radnych 

 za bonifikatą w wysokości 20% - 5 radnych   

 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Rada Miejska w Urzędowie większością głosów 

opowiedziała się za udzieleniem 30% bonifikaty.  

 

Pan Stanisław Tompolski zabierając głos w sprawie zaznaczył, że przy sprzedaży lokalu 

zostaną nierozliczone wspólne sprawy finansowe z najemcą lokalu. Przez okres użytkowania 

wykonywał on na własny koszt remonty mieszkania  i koszty tych kosztów odliczał sobie w 

czynszu. W przypadku sprzedaży lokalu zostanie nierozliczona kwota w wysokości ok. 4 tys. 

zł. Zdaniem kierownika bonifikata powinna uwzględniać opcję 0. Poprosił o dokonanie zapisu 

w protokole, iż w przypadku sprzedaży gmina nie jest winna najemcy lokalu żadnych kwot 

pieniężnych. Taki zapis zostanie również zawarty w protokole ustaleń do notariusza. Należy 

również zaznaczyć, że koszty zawarcia aktu notarialnego ponosi kupujący. Poinformował 

również radnych, że często gminy odstępują od bonifikaty, jeżeli osoba ubiegająca się o 

zakup lokalu posiada drugie mieszkanie własnościowe (lub posiada je współmałżonek) poza 

tym o którego zakup się ubiega.   

Radny Kazimierz Jagiełło zapytał czy jeżeli dojdzie do sprzedaży lokalu nad apteką, 
samorząd pozbędzie się problemów z partycypacją w utrzymaniu tego budynku?  

Pan Burmistrz odpowiedział, że całkowicie się nie pozbędzie ponieważ jest jeszcze jedno 

mieszkanie będące w zasobie mieszkaniowym gminy. Odpowiednio do powierzchni 

mieszkania gmina będzie partycypować w kosztach. Gmina jest na etapie rozmów ponieważ 
chciałaby sprzedać jeszcze drugi lokal.  

Radny Kazimierz Jagiełło wyraził sprzeciw wobec sprzedaży lokalu. Jak już wielokrotnie 

było mówione, mieszkanie jest na wysokim standardzie. Jeśli samorząd chce się pozbyć 
problemu powinien od razu sprzedać dwa mieszkania. Zaniżanie ceny sprzedaży tego 

atrakcyjnego mieszkania będzie niegospodarnym podejściem do tematu.   

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  

„za” głosowało – 10 radnych, 

„przeciw” głosowało – 1, 

„wstrzymało się „ – 2 radnych. 
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 W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. W wyniku głosowania rada miejska przyjęła 

uchwałę Nr XLIII/291/2017 z dnia 27 października 2017 roku w sprawie określenia zasad 

sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność gminy Urzędów oraz wyrażenie zgody 

na udzielenie bonifikaty. 

 

2) Uchwała w sprawie nadania nazwy nowoutworzonej ulicy w mieście Urzędów.  

 

Przewodniczący obrad przypomniał jakie propozycje nazw były składane: ul. Spacerowa, ul. 

Zielona, ul. Miodowa, ul. Południowa. Była również propozycja złożona w sposób formalny – 

ul. Aleksandra Golińskiego. Ponieważ nie wszyscy radni przekonani byli co do ostatniej 

propozycji, zaciągnięta została opinia rodziny Pana Aleksandra Golińskiego. W piśmie jakie 

wpłynęło w dniu dzisiejszym do biura rady rodzina Pana Golińskiego wyraziła wdzięczność 
radzie za chęć uhonorowania w ten sposób ich przodka, proponując przy tym aby   imieniem 

Aleksandra Golińskiego nazwać planowane rondo na styku ulic: Wodna, Partyzantów, 

Lubelska. Sugerowana propozycja nazwania ulicy znajdującej się poza wałami jest 

nieadekwatna do zasług jakie Aleksander Goliński wniósł dla Urzędowa i jego mieszkańców 

(pismo w załączeniu). Następnie przewodniczący poinformował, iż komisja budżetowa 

zaproponowała nazwę ul. Południowa.   

Radny Marian Goliński dodał, że na komisji budżetowej podał trzy propozycje nazwy: ul. 

Południowa, ul. Długa i ul. Zielona. Zaproponował przyjęcie nazwy ul. Południowa.  

Radny Marcin Gil opowiedział się za pozostawieniem nazwy Aleksandra Golińskiego. 

Komisja oświaty również głosowała za tą propozycją.  

Przewodniczący obrad zaapelował o uszanowanie stanowiska rodziny Pana Golińskiego i nie 

robienie czegoś co niezgodne jest z ich wolą.    

Radny Kazimierz Jagiełło stwierdził, że nie należy powoływać się na list części rodziny 

Aleksandra Golińskiego. Rodzina w części ma coś do powiedzenia lecz sprawa dotyczy 

społeczności urzędowskiej. To za czym opowiadają się współcześnie żyjący członkowie 

rodziny może być nieadekwatne do tego co chciałoby wcześniejsze pokolenie. Wcześniej 

wpłynęło pismo od Akcji Katolickiej, która pięknie opisała wszelkie zasługi Pana 

Golińskiego. Planowane rondo na styku ulic: Wodna, Partyzantów, Lubelska powinno 

natomiast zostać nazwane imieniem biskupa Golińskiego. Ulica znajduje się przy Wałach, 

które w centrum zainteresowania Pana Golińskiego i z którymi wiązał ogromne plany. 

Dlatego też nazwanie tej ulicy jego imieniem i ustawienie tabliczki przy Wałach będzie dla 

przechodzących tam ludzi przypomnieniem jego zasług.    

 

Radny Jerzy Kazula zaproponował przegłosowanie zaproponowanych nazw ulic: Południowa, 

Zielona, Długa i Aleksandra Golińskiego.  

 

Przewodniczący obrad zarządził głosownie nad proponowanymi nazwami ulic:  

ul. Aleksandra Golińskiego – 4 radnych, 

ul. Południowa – 7 radnych, 

ul. Zielona – 0, 

ul. Długa – 0.  

głosów „wstrzymuję się” – 2 radnych.  
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Przewodniczący obrad poprosił o wpisanie do uchwały nazwy ul. Południowa, następnie 

zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

„za” głosowało – 7 radnych, 

„przeciw” głosowało – 2, 

„wstrzymało się „ – 4.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. W wyniku głosowania rada miejska większością 
głosów przyjęła uchwałę Nr XLIII/292/2017 z dnia 27 października 2017 roku w sprawie 

nadania nazwy nowoutworzonej ulicy w mieście Urzędów.  

Obrady sesji po wcześniejszym zwolnieniu opuścił radny Andrzej Milczach. 

 

3) Uchwała w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Pani Alicja Jastrzębska – Kierownik Referatu ds. Podatków poinformowała, że w dniu 1 lipca 

2017 roku weszło w życie Rozporządzenie Ministra Środowiska w sprawie szczegółowego 

sposobu selektywnego zbierania wybranej frakcji odpadów. Zgodnie z tym rozporządzeniem 

należało wprowadzić nowe zapisy w dwóch uchwałach. Zapisy te dotyczą segregacji frakcji 

suchej, worków o odpowiednim kolorze i z odpowiednim napisem:  

a) papier, tektura – worki w kolorze niebieskim z napisem „PAPIER” 

b) szkło – worki w kolorze zielonym z napisem „SZKŁO” 

c) metale i tworzywa sztuczne – worki o kolorze żółtym z napisem „METALE I 

TWORZYWA SZTUCZNE” 

d) odpady ulegające biodegradacji – worki o kolorze brązowym z napisem „BIO”.  

W pierwszej uchwale należało dodać zapisy informujące o częstotliwości odbioru odpadów 

ulegających biodegradacji zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku na terenie 

gminy:  

a) na terenie Miasta Urzędów w miesiącach od kwietnia do października w zabudowie 

jednorodzinnej raz na dwa tygodnie i z budynków wielolokalowych raz na tydzień, a od 

listopada do marca raz na miesiąc.  

b) w pozostałych miejscowościach raz na miesiąc.  

W uchwale dotyczącej regulaminu zastosowano zapisy dotyczące koloru worka, w który 

należy składać posegregowaną frakcję suchą oraz zapisy dotyczące częstotliwości odbierania 

bioodpadów na terenie Miasta Urzędów i w pozostałych miejscowościach. Dodano zapis 

„właściciel nieruchomości może kompostować odpady zielone i inne bioodpady w 

przydomowych kompostownikach zapewniając prawidłowy proces kompostowania”. 

Zmieniono zapis dotyczący pozbywania się nieczystości ciekłych z terenu nieruchomości z 

„co najmniej raz na dwa miesiące” na „ co najmniej dwa razy w roku”. Poprawiono zapis 

dotyczący ustawienia uli. W tej chwili zapis brzmi: prowadzący chów zwierząt gospodarskich 

zobowiązani są do: ustawienia uli z pszczołami w odległości co najmniej 10 metrów od 

granicy nieruchomości w taki sposób aby wylatujące i przylatujące pszczoły nie stanowiły 

uciążliwości dla właścicieli nieruchomości sąsiednich. Zgodnie z ustawą o utrzymaniu 

czystości i porządku oba projekty uchwał zostały pozytywnie zaopiniowane przez sanepid. 

Obowiązywać będą od 1 stycznia 2018 roku.  

Radny Jerzy Kazula zwrócił uwagę na zapis dotyczący odległości od granicy nieruchomości 

w przypadku osób posiadających pasiekę. W przypadku wąskiej działki 10 metrów może 
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okazać się niemożliwe do wykonania. Radny zaproponował wprowadzenie zapisu o 

konieczności posadzenia żywopłotu na określoną wysokość od strony wylotu z uli.     

Przewodniczący obrad zaproponował zmniejszenie ustawienia uli z pszczołami w odległości 

co najmniej 5-6 metrów od granicy nieruchomości.  

Radny Tomasz Mazik zaproponował zrezygnowanie z zapisu informującego o odległości 

usytuowania uli z pszczołami.  

Radny Dariusz Wołoszyn zaznaczył, że należy dopisać „wlotem do długości działki”.  

Pan Stanisław Tompolski zwrócił uwagę, że jest problem z usytuowaniem uli z uwagi na dużą 
liczbę skarg od mieszkańców. Zmniejszenie odległości do 5 metrów z trwałym, wysokim 

ogrodzeniem jest zasadne.  

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

„za” głosowało – 11 radnych, 

 „przeciw” głosowało - 0, 

 „wstrzymało się” – 1 . 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. W wyniku głosowania rada miejska przyjęła 

uchwałę Nr XLIII/293/2017 z dnia 27 października 2017 roku w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 

4) Uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Urzędów.  

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały z dodaniem w 

regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Urzędów w Rozdziale 7 § 13 

pkt 3. W brzmieniu „ustawienia uli z pszczołami w odległości, co najmniej 5 m od granicy 

nieruchomości pod warunkiem  zabezpieczenia pasieki płotem o wysokości co najmniej 2m 

wzdłuż granicy działki na długości pasieki”. 

„za” głosowało – 12 radnych, 

 „przeciw” głosowało - 0, 

 „wstrzymało się” - 0. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. W wyniku głosowania rada miejska przyjęła 

uchwałę Nr XLIII/294/2017 z dnia 27 października 2017 roku w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Urzędów. 

 

5) Uchwała w sprawie udzielenia w 2017 roku Parafii Rzymskokatolickiej pw. Trójcy 

Przenajświętszej, Popkowice Księże 1, gm. Urzędów dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków.  

Pan Hubert Witek – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Działalności Gospodarczej 

poinformował, że uchwała dotyczy udzielenia dotacji dla parafii rzymskokatolickiej w 

Popkowicach. Prace będą polegać na przeprowadzeniu prac konserwatorskich i 
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restauratorskich polichromi i złoceń ołtarza bocznego II oraz obrazu olejnego na płótnie. 

”Ukrzyżowanie”. Zabytki te są wpisane do rejestru zabytków ruchomych. Całkowity 

planowany koszt zgodnie z przedstawionym kosztorysem wynosi 66446,57 złotych. Dotacja z 

Gminy Urzędów zgodnie z przyjętym regulaminem wynosi 9966,98 złotych. Dotacja ta jest 

powiększona o kwotę 5 500,00 złotych. tj. o dotacje celową otrzymaną przez Gminę Urzędów 

z budżetu gminy Wilkołaz.  

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  

„za” głosowało – 12 radnych, 

 „przeciw” głosowało - 0 , 

 „wstrzymało się” - 0 . 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. W wyniku głosowania rada miejska przyjęła 

uchwałę Nr XLIII/295/2017 z dnia 27 października w sprawie udzielenia w 2017 roku Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Trójcy Przenajświętszej, Popkowice Księże 1, gm. Urzędów dotacji na 

sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków. 

 

6) Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Moniakach w ośmioletnią Szkołę 
Podstawową im. Jana Pawła II w Moniakach.  

Pani Agnieszka Machaj – inspektor ds. oświaty i zdrowia poinformowała, że przygotowane 4 

uchwały posiadają charakter deklaratoryjny i powinny zostać podjęte po 1 września a przed 1 

grudnia 2017 roku. Z dniem 1 września 2017 zespoły szkół w skład których wchodzą jedynie 

dotychczasowa 6 – lenia szkoła podstawowa i dotychczasowe gimnazjum stają się 8 –letnią 
szkołą podstawową. Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego w terminie do 30 

listopada br. musi stwierdzić to przekształcenie. W latach szkolnych 2017, 2018 i 2019 w 

ośmioletniej szkole podstawowej w Urzędowie i w Szkole Podstawowej im. Leona Hempla w 

Skorczycach, będą funkcjonowały klasy dotychczasowego gimnazjum aż do ich wygaśnięcia 

z dniem 31 sierpnia 2019 roku. Szkoła Podstawowa w Moniakach i Szkoła Podstawowa w 

Bobach będzie funkcjonowała tak jak dotychczas. Zmienia się nazwa Zespołu Szkół w 

Skorczycach na Szkołę Podstawową im. Leona Hempla, która funkcjonuje od 1 września 

bieżącego roku.  

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  

„za” głosowało – 12 radnych, 

 „przeciw” głosowało - 0, 

 „wstrzymało się” - 0. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. W wyniku głosowania rada miejska 

jednogłośnie przyjęła uchwałę Nr XLIII/296/2017 z dnia 27 października w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Jana 

Pawła II w Moniakach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II w Moniakach.  

 

7) Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Bobach - Kolonii w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Bobach 

– Kolonii.  

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
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„za” głosowało – 12 radnych, 

 „przeciw” głosowało - 0, 

 „wstrzymało się” - 0 . 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. W wyniku głosowania rada miejska jednogłośnie 

przyjęła uchwałę Nr XLIII/297/2017 z dnia 27 października w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Bobach - Kolonii w 

ośmioletnią Szkołę Podstawową w Bobach – Kolonii.  

 

8)Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Skorczycach, w 

skład którego wchodzi jedynie Szkoła Podstawowa im. Leona Hempla w Skorczycach i 

Gimnazjum w Skorczycach w Szkołę Podstawową im. Leona Hempla w Skorczycach.  

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  

„za” głosowało – 12 radnych, 

 „przeciw” głosowało - 0, 

 „wstrzymało się” - 0 . 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. W wyniku głosowania rada miejska przyjęła 

uchwałę Nr XLIII/298/2017 z dnia 27 października w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

Zespołu Szkół w Skorczycach, w skład którego wchodzi jedynie Szkoła Podstawowa im. Leona 

Hempla w Skorczycach i Gimnazjum w Skorczycach w Szkołę Podstawową im. Leona Hempla 

w Skorczycach.  

9)Uchwała w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej w Urzędowie 

wraz z Filiami i klasami dotychczasowego Gimnazjum w Urzędów, wchodzącej w 

skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących im. Władysława Jagiełły w Urzędowie w 

ośmioletnią Szkołę Podstawową w Urzędowie wraz z Filiami.  

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

„za” głosowało – 12 radnych, 

 „przeciw” głosowało - 0, 

 „wstrzymało się” - 0. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. W wyniku głosowania rada miejska przyjęła 

uchwałę Nr XLIII/299/2017 z dnia 27 października w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

Szkoły Podstawowej w Urzędowie wraz z Filiami i klasami dotychczasowego Gimnazjum w 

Urzędów, wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących im. Władysława Jagiełły w 

Urzędowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Urzędowie wraz z Filiami. 

 

10) Uchwała w sprawie zmian budżetu gminy na rok 2017 roku. 

Pani Irena Kłak – Skarbnik Gminy przedstawiła informacje dotyczące zmian w budżecie 

gminy. Dochody po zwiększeniu wyniosą 33 092 096, 70 zł. a wydatki zostaną zmniejszone 

do kwoty 35 187 431,79 zł. Kwotę planowanego deficytu określa się w wysokości 

2 095 335,09 zł. Przychody zostaną zmniejszone do kwoty 3 005 923,09 zł. a rozchody 

pozostają bez zmian.  

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały.  

„za” głosowało – 11 radnych, 
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 „przeciw” głosowało - 0, 

 „wstrzymało się” - 0. 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych (na głosowaniu nieobecny był radny Tomasz 

Mazik). W wyniku głosowania rada miejska przyjęła jednogłośnie uchwałę Nr 

XLIII/300/2017 z dnia 27 października w sprawie zmian budżetu gminy na rok 2017 roku. 

  

 

PUNKT 9 

Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. Wolne wnioski.  

Przewodniczący obrad poinformował, że dziewiątym punktem porządku obrad są interpelacje 

i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. Wolne wioski. Odczytał korespondencję, jaka 

wpłynęła do biura rady.  

Pierwsze pismo wpłynęło od Pana Stanisława Kość w sprawie wystąpienia do Pana 

Prezydenta o przyznanie odznaczenia państwowego - złotego medalu zasług dla Pani doktor 

Anny Chęcińskiej – Mareckiej z Bęczyna (pismo w załączeniu). Przewodniczący dodał, ze 

skontaktował się telefonicznie z wnioskodawcą, wyjaśniając mu, iż pismo powinno być 
poparte podpisami. Pan Kość zobowiązał się do dostarczenia listy pacjentek popierających 

wniosek.      

Radny Tomasz Zdybel odnosząc się do powyższego pisma stwierdził, że należy pomóc 

wnioskodawcy w zebraniu odpowiednich materiałów w celu wyróżnienia Pani doktor Anny 

Chęcińskiej- Mareckiej. Postawa społeczna i chęć niesienia pomocy Pani doktor zasługuje na 

uznanie.  

Drugie pismo od Renaty Jamróz - Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Władysława 

Rafalskiego w Ostrowie. Zwraca się z prośbą o uwzględnienie w planie finansowym komisji 

na rok 2018 następującego zadania: „Alternatywne formy spędzania wolnego czasu w 

organizacjach cyklicznej imprezy, festynu rodzinnego – kwota 1 500,00 zł (materiał w 

załączeniu).  

Kolejne pismo od Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o możliwości spłaty 

kredytu przez Gminę Urzędów. Po rozpatrzeniu wniosku burmistrza Urzędowa z dnia 10 

października 2017 roku w sprawie wydania opinii o możliwości spłaty przez gminę kredytu w 

wysokości 2 802 384, 66 zł opiniuje pozytywnie możliwość spłaty przez gminę Urzędów 

kredytu w tej wysokości zaciągniętego na sfinansowanie zaplanowanego deficytu budżetu 

gminy oraz spłatę zaciągniętych wcześniej kredytów i zaliczek (pismo w załączeniu).  

Piąte pismo od Wicemarszałka Województwa Lubelskiego, Grzegorza Kapusty dotyczące 

zaopiniowania uchwały Sejmiku Województwa Lubelskiego w sprawie Kraśnickiego Obszaru 

Chronionego Krajobrazu (pismo w załączeniu).    

Radny Marcin Gil zgłosił, iż na ul. Lamenta nie świecą dwie lampy. 

Przewodniczący obrad powiedział, że w trakcie przerwy rozmawiał również z Panem 

Nowotnikiem – mieszkańcem Rynku, który również zgłaszał problemy z oświetleniem – 

jedne lampy się nie palą, inne świecą w nierównym czasie. 

Burmistrz Urzędowa odpowiedział, iż w chwili obecnej czeka na spotkanie z Panem 

Zbigniewem Wnukiem – Za-cą Dyrektora Rejonu Energetycznego Puławy (wyznaczony 
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został już 3 termin) w celu omówienia warunków umowy. W temacie konserwacji urządzeń, 
gmina dąży do tego, aby płacone było jedynie za przyjazdy. Zwłoka w tym temacie jest 

niezależna od urzędu. Zlecenia wydawane są na bieżąco, jednak trzeba uściślić zgłoszenie 

podając nr słupa, posesji lub w której części miejscowości jest awaria. 

Radny Marcin Gil powiedział, że na ul Lamenta wymieniane były słupy od strony 

Mikuszewskiego i korytka usytuowane na poboczu zostały zaniesione błotem co 

uniemożliwia przepływ wody. Poprosił o interwencję pracowników gospodarczych w tym 

miejscu. 

Radny Marian Goliński zgłosił wnioski, aby: 

1) uzupełnić dwie lampy w Rynku, które zostały uszkodzone i rozbite przez samochody;  

2) naprawić oświetlenie na ulicy łączącej ul. Królowej Jadwigi z ul. Rynek i w okolicach 

ośrodka zdrowia, ul. Opolskiej oraz ul. Lubelskiej (koło Małego Baru); 

3) na spotkania komitetu budowy pomnika 100 – lecia odzyskania niepodległości, zapraszać 
sołtysa Urzędowa i radnego. 

Następnie radny zapytał czy gmina będzie składała wnioski do rządowego programu 

„Maluch+” na utworzenie w gminie żłobka.   

Przewodniczący obrad odrzekł, iż brał udział w pierwszym posiedzeniu komitetu budowy 

pomnika, jednakże wówczas nie zapadły żadne decyzje dotyczące lokalizacji pomnika. Po 

spotkaniu sporządził mapkę wpisując w nią złożone na spotkaniu propozycje. Więcej na ten 

temat nie wie.  

Burmistrz Urzędowa odnosząc się do tematu lokalizacji pomnika poinformował, iż było to 

podnoszone na ostatnim spotkaniu komitetu. Stwierdzono, że najbardziej wyeksponowanym 

miejscem byłby Rynek. Nie jest to jednak ostateczna decyzja. Rada może również zająć 
stanowisko w tej sprawie. Na spotkaniu padła również propozycja placu pomiędzy Urzędem 

Miejskim a sklepem spożywczym „Gabi” oraz Wałów Urzędowskich. 

Przewodniczący rady zasugerował, że komitet powinien jeszcze zasięgnąć opinii 

mieszkańców i rady społecznej Osady. 

Sekretarz gminy zabrała głos w sprawie lokalizacji pomnika. Zauważyła, iż Rynek ma 

zaledwie 100m
2
 i nie da się zlokalizować w nim wszystkich „życzeń”. Ponadto Rynek ma 

zachowany bardzo ładny – estetyczny układ. Każdy miałby jakiś pomysł np. plac zabaw dla 

dzieci w jednej kwaterze czy jeszcze jeden pomnik w drugiej. Podkreśliła, iż Urzędów został 

miastem, ma aspiracje lecz nie ma oprócz Rynku zbyt wielu elementów miejskich. Rynek jest 

wizytówką miasta i wszelkie zmiany należy dobrze przemyśleć. Żeby coś miało wygląd musi 

zostać zachowany ład architektoniczny. Na obecny wygląd Rynku trzeba było czekać długo, 

lecz efekt jest piękny i ciągle są plany dalszego upiększania poprzez wzbogacanie 

ukwiecenia. Sekretarz zaapelowała o zachowanie Rynku w obecnym układzie.                

Radny Marian Goliński zgodził się z wypowiedzią przedmówczyni. Zapytał czy o wyglądzie 

pomnika i miejscu jego ustawienia będzie decydował wyłącznie komitet, czy również 
zostanie zasięgnięta opinia rady?   

Przewodniczący obrad odparł, iż jest to budowla, która stanie na działce gminnej dlatego też 
rada będzie miała w tej kwestii swój głos.  

Pan Burmistrz przypomniał, że teren Rynku i jego okolice objęte są opieką konserwatora 

zabytków, którego opinia będzie znacząca. Ponadto należy się zwrócić do Pani Jadwigi 

Jemiołkowskiej, autorki projektu Rynku. Po opracowaniu wzoru pomnika zostanie on 
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wrzucony na stronę internetową w celu konsultacji. Następnie odnosząc się do tematu 

żłobków Burmistrz wyjaśnił, iż opracowany został projekt unijny. Szczegóły zostaną 
omówione na najbliższych komisjach. Udzielając odpowiedzi na trzecie pytanie radnego 

Golińskiego, Burmistrz powiedział, iż uszkodzone słupy oświetlenia ulicznego znajdujące się 
w Rynku muszą poczekać na rzeczoznawcę od spraw  ubezpieczeniowych. Z pewnością 
zostaną naprawione.  

Na zakończenie przewodniczący oznajmił, iż Powiatowy Ośrodek Doradztwa Rolniczego 

prowadzi zapisy na prenumeratę Lubelskich Aktualności Rolniczych. Zapisy prowadzone są 
w biurze rady miejskiej. 

Radny Kazimierz Jagiełło zapytał czy dzwoniąc do urzędu miejskiego w celu zgłoszenia 

awarii oświetlenia należy się wylegitymować? Taki przypadek miała jedna z osób, które 

zgłosiły się do radnego.  

Pan Burmistrz zapewnił, iż nazwiska osób dzwoniących nie są mu do niczego potrzebne. 

Ważne jest jedynie podanie numeru telefonu jeżeli potrzebne byłyby ściślejsze informacje. 

Następnie wyjaśnił, że współpraca z PGE nie jest prosta, a droga zgłaszania i czas 

oczekiwania na konserwację długa. Ponadto nikt nie zgłasza do gminy usunięcia awarii i 

często są z tego powodu nieporozumienia.     

Przewodniczący dodał, iż dzwoniąc do PGE w celu zgłoszenia awarii należy podać dwoje 

dane łącznie z numerem domu. 

Następnie Pan Kazimierz Krawczyk – mieszkaniec Zadworza wyraził swe oburzenie brakiem 

zainteresowanie kulturą ze strony rady. Gmina Wilkołaz posiada 3 domy kultury, a Gmina 

Urzędów tylko jeden. Zdaniem Pana Krawczyka rada powinna postarać się o ministerialne 

środki i wybudować w miejscowości Zadworze dom kultury w którym mogliby się spotykać 
mieszkańcy, dzieci i koło gospodyń wiejskich. Drugi zarzut dotyczył braku środków na 

pomoc producentom malin poszkodowanym w wyniku wiosennych przymrozków. Niektóre 

gminy przeznaczyły na to środki, a Urzędów nie. 

Przewodniczący obrad odnosząc się do pierwszego zarzutu przedmówcy stwierdził, iż Gmina 

Wilkołaz najprawdopodobniej postawiła na kulturę. Gmina Urzędów od lat konsekwentnie 

stawia na kanalizacje, wodociągi i drogi. 

Sołtys Rafał Ostrowski zgłosił konieczność naprawy uszkodzonego po Rajdzie 

Nadwiślańskim znaku drogowego w sołectwie Majdan Moniacki.  Poprosił również o 

uprzątniecie wyciętych wiosną krzaków i gałęzi w wąwozie łączącym Majdan Moniacki z 

Majdanem Bobowskim tak, aby możliwy był wjazd koparki, na którą mieszkańcy sami się 
złożyli.  

Radny Tomasz Zdybel zgłosił wniosek o poprawienie stanu dróg na ul. Pogodnej i drogi za 

magazynami. 

Pan Stanisław Tompolski zabrał głos w sprawie działań podjętych po wystąpieniu wiosennych 

przymrozków. Wnioski złożyło 650 rolników z terenu Gminy Urzędów. ze złożonych 

wniosków 353 wnioski otrzymały dofinansowanie, co stanowi największą ilość w powiecie 

kraśnickim.  Wszystkie straty zostały ocenione przez komisję – maliny również. Niedawno 

wyszło rozporządzenie ministra, iż dofinansowanie w wysokości 500 zł do krzewów 

owocowych i 1000 zł do sadów, otrzymają gospodarstwa których straty osiągnęły minimum 

70%. Kierownik przypomniał, iż ocenie poddane zostały jedynie straty pomrozowe, a komisja 
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chodziła na początku maja. To jaka aura była później – susza, a następnie ulewne deszcze 

które zniszczyły plantacje, nie były cenione.     

 

    

PUNKT 10  

Zamknięcie obrad sesji.  

Przewodniczący obrad, radny Marek Przywara w związku z wyczerpaniem przewidzianego 

porządku obrad zamknął XLIII sesję VII kadencji Rady Miejskiej w Urzędowie.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Rady  

Miejskiej w Urzędowie 

 

 

Marek Przywara  
  

 

 

Protokółowała  

Beata Brożek 

 
 

 

Protokółowała 

Magdalena Szumna 
               

 


